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Afsprakenlijst gezamenlijke raadscommissie Wonen&Verkeer en Bestuur&Dienstverlening, 

Mensen&Voorzieningen en Werk&Economie. 

Datum : 30 oktober 2023 
Voorzitter : Mevrouw Kayser  
Aanwezig : De heren Gubbels, Kupferschläger, van den Brink, van Delden, Jussen, 

Hamaekers, Peters, Niesten, Rompen, Willemsen,  Freude, Braun, Simons en 
van Vliet en de dames Pakbiers-Renericken, Quaedackers, Savelberg-Jussen 
en Voorn.  

Afgemeld : De heren Winkens, Coenen, Krämer, Meekels, Jacobs en mevrouw Stals-
Haanen. 

Griffier :  De heer Coenen 

College :  de heren Leunessen en Kompier, en de dames Jaegers en Verbeek  

 

  
1. Opening door de voorzitter 

De voorzitter opent de vergadering en deelt mee dat een aantal afmeldingen zijn ontvangen. 
Verder geeft de voorzitter aan dat commissieleden die op de publieke tribune zitten gebruik 
kunnen maken van het extra spreekstoelgedeelte. Mevrouw Pakbiers stelt voor dat de lege 
plekken aan de tafels opgevuld worden. 
 

2. Spreekrecht burgers 
Er zijn geen sprekers. 
 

3. Vaststellen van de agenda 
De agenda wordt conform vastgesteld. 
 

4. a. Afsprakenlijst commissie Wonen en Verkeer en Bestuur en Dienstverlening dd. 18 
september 2023 

Afsprakenlijst conform vastgesteld. 
 
b. Afsprakenlijst commissie Mens en Voorzieningen en Werk en Economie dd. 19 september 
2023 
Mevrouw Quaedackers heeft de volgende vragen: 

- Punt 4a: Hoe gaat traject ‘We helpen nu verder’. Wethouder Jaegers geeft aan dat 
het traject niet verder gaat. Er wordt bekeken of middels GALA gelden op een andere 
manier vorm kan worden gegeven aan het ondersteunen van vrijwilligers. Wanneer 
meer duidelijkheid is zal de raad geïnformeerd worden. 

- Punt 4b: Betreft huishoudelijke hulp plus. Heeft het gesprek met Envida plaats 
gevonden? Wethouder Jaegers geeft aan dat een gesprek met Envida heeft 
plaatsgevonden en ze heeft een overzicht gekregen van hetgeen Envida kan leveren, 
maar dit moet ze nog nader bekijken.  Envida kan geen extra zorgtrajecten leveren in 
verband met personeelstekorten. Wel kunnen ze andere diensten aanbieden, denk 
aan valpreventie en mantelzorgcursussen. Mevrouw Quaedackers geeft aan dat het 
verder gaat dan alleen Envida, er is meer behoefte aan huishoudelijk hulp plus. 
Wethouder Jaegers geeft aan dat ook de andere aanbieders kampen met een tekort 
aan personeel. Er zijn meerdere partijen benaderd.  Het voorstel van Envida zal nader 
bekeken worden.  
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- Punt 7e visie vrije tijdseconomie: hoe wordt de raad betrokken bij het uitvoeringsplan. 
Wethouder Kompier geeft aan dat de raad hierbij betrokken wordt. Momenteel wordt 
gewerkt aan een enquête voor inwoners en ondernemers. De uitkomsten hiervan zullen 
in een raadsinformatieavond in Q1 van 2024 met de raad besproken worden.  

Mevrouw Pakbiers vraagt of het aangepaste contract van de Obelisk correct is omdat hierin 
de datum ontbreekt. Wethouder Jaegers geeft aan dat de ondertekenaars alleen een 
handtekening hebben gezet maar geen datum. Mevrouw Pakbiers vraagt of in verband met 
de rechtsgeldigheid het contract wel nog voorzien wordt van een datum. Wethouder Jaegers 
levert een ondertekende versie met een datum aan. 

Afsprakenlijst conform vastgesteld 
 
c. Toezeggingen/acties/moties 
Geen 
 

5. Raadsvergadering 13 november 2023 

a. Raadsagendapunt 5: Porgrammabegroting 2024 
De commissievoorzitter stelt voor om de programmabegroting als volgt te behandelen: 
 

- Inhoudsopgave en Aanbieding begroting 2024 pagina 3 tot en met 6 en Deel 2 

Beleidsbegroting (met de 4 programma’s) pagina 15 tot en met 38; 

- Deel 3:  Financiële begroting (integrale begroting en de 4 programma’s) pagina 39 

tot en met 58; 

- Deel 4: De verplichte paragrafen pagina 59 tot en met 112; 

- Deel 5: De bijlagen pagina 113 tot en met 127. 

Voorts zijn er diverse schriftelijke vragen gesteld. Mochten de schriftelijke antwoorden nog 
vragen oproepen kunnen deze natuurlijk gesteld worden bij de betreffende onderdelen. 
 
 
Inhoudsopgave en Aanbieding begroting 2024 pagina 3 tot en met 6 en Deel 2 
Beleidsbegroting (met de 4 programma’s) pagina 15 tot en met 38 
 
Mevrouw Quaedackers geeft de inbreng van de fractie Nuj Lies weer. Deze wordt als bijlage 
bij deze afsprakenlijst gevoegd. Hierbij zijn de volgende vragen gesteld: 

- Graag ontvangt Nuj Lies een overzicht van de gefiatteerde formatie uitbreiding.  
- De data van aanstelling van de nieuwe medewerkers. 
- De huidige stand van zaken rondom de invulling van de formatie. 

- Op welke plekken in de organisatie zijn de strategen aan de slag en waar richten zij 
zich op in 2024. 
Wethouder Kompier geeft aan dat deze antwoorden schriftelijk worden 
aangeleverd. 
 

- Waarom zien we geen vertaling van amendementen en moties terug in de 
Programma begroting 2024? 

- Hoe zijn de ambtenaren op de hoogte gebracht zodat zij de vertaling kunnen maken 
naar beleid en uitvoering? 

Wethouder Kompier geeft aan dat de moties en amendementen in de begroting zijn 
verwerkt, maar niet verder gespecificeerd. De ambtelijke organisatie wordt 
meegenomen bij de moties en amendementen in wekelijkse overleggen met het 
managementteam. De burgemeester noemt hierbij de aangenomen motie Vaals 
Verbind(t) waarbij de bedoeling is om half jaarlijks samen met elkaar te leren en te 
delen. In de sessie van 20 november 2023 wordt een toelichting gegeven op de 
transitiepaden, is er ruimte voor terugkoppeling van andere partijen dan Vaals 
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Verbind(t) en verder is er ruimte voor reacties van inwoners/ondernemers om hierin 
mee te denken en eigen ideeën onder de aandacht te brengen. Dit is uitvoering en 
vindt je dus niet terug in de beleidsbegroting.  Mevrouw Quaedackers geeft aan dat 
ze het bijzonder vindt dat de motie pas drie jaar na vaststelling invulling krijgt, maar 
fijn dat dit plaats vindt. Verder geeft de burgmeester aan dat hij naar aanleiding van 
de motie perspectiefnota niet achter gesloten deuren dit onderwerp zal meenemen 
in de evaluatie van de begrotingscyclus in het seniorenconvent. Op dit moment 
verschijnen  er ook een aantal publicaties over dit onderwerp.  
 

- Nuj Lies verzoekt het college om de activiteiten die voortvloeien uit amendementen 
en moties inzichtelijk te maken in de Programmabegroting en in de toekomst te 
verwerken in de overige P&C documenten, jaarrekening, voorjaarsnota en 
najaarsnota. Wethouder Kompier geeft aan dat aan deze werkwijze een prijskaartje 
vast hangt en adviseert hiervoor een motie in te dienen. De begroting moet dan 
anders worden ingericht.  

- Nuj Lies verzoekt om een uitwerking van de beleidsvoorstellen op basis van de 
perspectiefnota toe te voegen aan de Programma begroting 2024 met een motivatie 
waarom deze beleidsvoorstellen opgenomen zijn en andere voorstellen niet. 
Wethouder Kompier geeft aan dat dit op pagina 44 is weergegeven en het college 
ziet dit als een vertaling van de sessies aangaande de perspectiefnota.  

- Nuj Lies verzoekt het college om de raadsplanner voor de raadsvergadering te 
actualiseren aan de hand van de voorliggende begroting. Wethouder Kompier geeft 
dat de planner uiterlijk in Q1 2024 wordt bijgewerkt. De heer Hamaekers geeft aan 
dat aan de hand van de planner de raad inzicht krijgt wanneer we wat gaan doen, nu 
is dat overzicht er niet. Wethouder Kompier geeft aan dat je eerst moet weten wat 
de raad wil (begroting) en daarna de raadsplanner maakt.  

 
De heer van den Brink heeft de volgende vragen: 

- Pagina 24 nieuwe woonvisie: 

• Van wanneer dateert de huidige woonvisie. 

• Waarom is de oude visie niet meer actueel. 

• Is er bij de nieuwe visie gedacht aan een doelgroepenverordening. 

• Krijtland wonen heeft een belangrijke rol in de woonvisie terwijl bij de 
genoemde projecten ze niet zijn betrokken. 

Wethouder Verbeek geeft aan dat de huidige visie dateert uit 2017 en in het 
raadsprogramma is opgenomen dit te vernieuwen. De doelgroepenverordening 
wordt nog onderzocht. Krijtland heeft ongeveer 1800 woningen in bezit 
waardoor dit een belangrijke partner is in de diverse overleggen, maar ook met 
het oog op een betere balans in de woningvoorraad in de nieuwe visie. 

- Pagina 25: hoe moet de discussienota gezien worden met het oog op het nog vast te 
stellen leegstandsbeleid. Wethouder Verbeek geeft aan dat de discussienota eruit 
kan, in december volgt een leegstandsverordening.  

- Pagina 32: Wat doet het college voor de groepen die net boven de armoedegrens 
zitten. Wethouder Kompier geeft aan dat het lastig is om deze groep te achterhalen 
waardoor het lastig is om expliciet beleid voor deze groep te maken. Je zou de 
diverse normen kunnen verhogen naar 120%/130%. Verder moeten mensen zelf ook 
actiever op zoek gaan naar regelingen.  

 
De heer Hamaekers heeft namens de fractie Nuj Lies nog de volgende vragen: 

- Pagina 20: wanneer wordt de herziening van het subsidie- en accommodatiebeleid 
opgepakt. Zie vraag mevrouw Pakbiers. 

- Pagina 21: hoe verhoudt het tekort van circa € 500.000 (opvang Oekraïense 
ontheemden) zich tot de eerder dit jaar genomen beslissing om het overschot van  
€ 1.000.000 over te hevelen naar de algemene reserve. De burgemeester geeft aan 
dat dit het resultaat is van de vastgestelde normbedragen door het kabinet. De 
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genoemde bedragen zijn per bed. Het kabinet kort op dit bedrag waardoor er een 
tekort ontstaat. Het ligt dus niet aan de gemaakte keuzes. De bedoeling was het 
voorzien in noodopvang. De gemeente gaat sturen op uitstroom van Oekraïners en 
probeert mensen te begeleiden naar een andere plek. De heer van Vliet vraagt of de 
benaming per kamer dus niet correct is en aangepast wordt. De burgemeester geeft 
aan dat dit aangepast wordt. Geprobeerd wordt nog iets aan het tekort te doen, 
blijft dit zo zal dit in de jaarrekening verrekend worden via de algemene reserve.  

- Pagina 24: Wat is de definitie van het college voor het begrip starters op de 
woningmarkt en welke prijsklasse hoort hier volgens het college bij. Wethouder 
Verbeek geeft aan dat dit de groep is die voor het eerst een woning gaat kopen of 
huren waarbij aan een prijsklasse gedacht moet worden richting € 300.000 tot € 
350.000 en vanaf 1 januari 2024 € 435.000. 

- Pagina 26: Hoe verhoudt het verknoopt raken van het energiebeleid zich met het 
stikstofbeleid en uitkoop van boeren tot de lokale situatie in Vaals. Wethouder 
Verbeek geeft aan dat we in Vaals geen piekbelasters kennen. 

- Pagina 30: Welke actuele bestuurlijke lijn (grondgebonden woningen) wordt bedoeld 
en op welk raadsbesluit is dit gebaseerd. Wethouder Verbeek geeft aan dat dit 
terugkomt in de visie zoals ook in de sessie over het Selzerbeekgebied is aangegeven. 

- Pagina 33: Waar ligt de uitdaging voor Vaals op het gebied van de participatiewet. 
Concreet wordt de ambitie gemist op dit onderdeel. Wethouder Kompier vindt dit 
jammer, de ambitie is er wel. Het hoogst haalbare is natuurlijk een betaalde baan 
hetgeen echter ook sterk afhankelijk is van arbeidsvermogen. Ook de inwoners met 
een laag arbeidsvermogen worden geactiveerd, bijvoorbeeld via de ruilwinkel. 

- Pagina 33: Wanneer denkt het college het uitvoeringsprogramma visie 
vrijetijdseconomie vast te stellen in 2024. Wethouder Kompier geeft aan dat het 
proces na het zomerreces klaar is en derhalve operationeel met ingang van 1 januari 
2025. 

- Pagina 35: Hoe verloopt de lijn 50 samenwerking volgens het college. Welke 
speerpunten ziet het college los van de wettelijke (omgevingswet). De burgemeester 
geeft aan dat naast de omgevingswet ook samengewerkt wordt op strategisch 
WMO beleid, de lokale driehoek en het Bocagelandschap. Met zijn drieën sta je 
sterker dan alleen. Ook noemt hij het gebruik van het explosieventerrein in Eijsden-
Margraten. 

 
De heer Jussen geeft aan dat de fractie Visie Vaals een opmerking heeft over pagina 26, het 
masterplan openbare ruimte. Dit zou in december voorgelegd worden terwijl deze getallen 
volgens hem in deze begroting moeten staan. In relatie tot de investeringen genoemd op 
pagina 53 is dit volgens Visie Vaals geen complete begroting. Wethouder Verbeek geeft aan 
dat de diverse afwegingskaders zijn of worden voorgelegd. Het totaalplaatje is klaar in het 
voorjaar van 2024 en wordt in de begroting van 2025 verwerkt.  
 
Mevrouw Pakbiers geeft aan dat de antwoorden op de door de PvdA fractie schriftelijk 
gestelde vragen de volgende nieuwe vragen oproept: 

- Pagina 5: naar aanleiding van de aanbiedingsbrief is de vraag of het college 
adviseert de overschotten te laten staan en niet te amenderen. Wethouder Kompier 
geeft aan dat het college adviseert de overschotten te laten staan. 

- Pagina 17/46: waarom worden niet alle initiatieven gemonitord (laaggeletterdheid). 
Waarom hebben we geen eigen taalambassadeurs. Verder het verzoek om het 
nieuwe convenant toe te zenden. Ondanks dat de subsidie van de Provincie stopt 
probeert het college het aanbod niet te versoberen. Denkt het college dit in beeld te 
hebben tijdens de begrotingsvergadering. Zo niet, wanneer wel. Wethouder Jaegers 
zegt toe het convenant te verstrekken. Verder geeft ze aan dat waar nodig 
gemonitord wordt. Wat betreft taalambassadeurs is het heel lastig om deze te 
krijgen, heeft ook met schaamte te maken, de wethouder hoopt dat een aantal 
ambassadeurs uit Maastricht die de drempel kunnen wegnemen. Zodra het 
antwoord over de subsidieaanvraag ontvangen wordt zal wethouder Jaegers de 
raad informeren.  

- Diverse keren is gevraagd of de voorliggende begroting conform VNG advies is 
opgesteld, waarbij het college aangeeft dat de regels van de Provincie in acht 
worden genomen. Stel dat de regels van de Provincie niet worden gevolgd zou dan 
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de begroting hetzelfde uitgezien hebben? Wethouder Kompier geeft aan dat reëel 
begroot wordt en niet op advies van de VNG.  

- Pagina 19/36: is er meer duidelijkheid over het integraal zorgakkoord (IZA) en hoe 
verhoudt dit IZA zich tot de voorgenomen veranderingen van Zuyderland? 
Wethouder Jaegers geeft aan dat er nog geen officieel besluit is. Wel is afgesproken 
de huidige bestuurlijke vertegenwoordiging te continueren. Voor 2024 en verder 
worden per regio 2 gemeenten verantwoordelijk voor het IZA dossier. Het voorstel 
vanuit Maastricht – Heuvelland is om Vaals te laten aansluiten. Wethouder Jaegers 
ziet niet direct de relatie tussen IZA en het Zuyderland. De zorg hierover begrijpt ze 
wel.   

- Pagina 20: Wanneer komt het procesvoorstel van het nieuwe subsidie- en 
accommodatiebeleid. Wethouder Jaegers geeft aan dat het procesvoorstel begin 
2024 wordt aangeleverd (in ieder geval voor het zomerreces).  

- Pagina 22: waarom kiest het college om de transitievisie als huidige kernwaarden en 
identiteit van Vaals te betitelen. De burgemeester geeft aan dat de koplopers vooral 
hebben willen neerzetten wat het Vaals van nu is. De transitiepaden zijn bedoeld om 
dit verhaal te versterken. 

- Pagina 29: de vragen 2 en 3 over het parkeren bij de Grenslandhal zijn niet 
beantwoord. Wethouder Verbeek geeft aan dat het uitgangspunt is dat elk project 
zorgdraagt voor eigen parkeerplaatsen. Mevrouw Pakbiers is in de veronderstelling 
dat deze parkeerplekken in het verleden zijn aangelegd voor het gebruik van de 
Grenslandhal. Wethouder Verbeek geeft aan dat deze los staan van de verkoop van 
de Grenslandhal. De heer Jussen verzoekt het bestemmingsplan van 1980 van de 
Grenslandhal en sportschool inclusief de aanleg van de parkeerplaatsen. Wethouder 
Verbeek zegt dit toe.  

- Pagina 32: hoe wordt concreet ingezet op een groter bereik van de 
minimaregelingen. Graag concreter aangeven hoe hierop wordt ingezet en wat doen 
we om armoede te voorkomen. Wethouder Kompier geeft aan dat de gemeente 
Vaals een fors bereik heeft en veel regelingen kent. Om het bereik te vergroten zal 
nog meer actief gecommuniceerd moeten worden. Verder geeft hij aan dat het 
meetinstrument het gebruik van de regelingen is. Aan de voorkant probeert de 
gemeente met behulp van Podium 24/Hallo collega/ armoede te voorkomen. 

- Wat betreft de participatiewet kan de PvdA fractie zich aansluiten bij het standpunt 
van de fractie Nuj Lies, wacht het college op het rekenkamerrapport. Wethouder 
Kompier weet niet wat de conclusie van de rekenkamer zal zijn. College wacht het 
rapport met vertrouwen af.  

- Pagina 34: Wat betekent het woord “principe” bij de benoeming van de leden van de 
evenementen advies commissie. Wethouder Kompier geeft aan dat dit nu nog niet 
duidelijk is en volgt in het eerste kwartaal van 2024. 

- Pagina 37: Is de afstemming jeugdzorg het enige gebied waarop we samenwerken 
met Parkstad. De burgemeester geeft aan dat Vaals een gemeente met twee 
gezichten is (prachtig landschap met alles wat hiermee samenhangt maar 
daarnaast in de kern Vaals met een grootstedelijke problematiek geconfronteerd 
wordt). De partners voor dit tweede gezicht zijn de Parkstad gemeenten. Er zijn 
verkennende gesprekken gevoerd echter was aanhaken niet mogelijk. Bij eigen 
plannen (bijvoorbeeld regiodeal) is Parkstad van dienst geweest met voorbeelden en 
adviezen. Maar ook op andere terreinen (bijvoorbeeld evenementenbeleid en 
ondermijning) worden ervaringen uitgewisseld met Parkstad gemeenten.   
 

Mevrouw Savelberg vraagt waarom de gemeente Vaals niet aansluit bij de gezamenlijke 
aanpak laaggeletterdheid Maastricht – Heuvelland (Vistacollege en Bibliotheek). Wethouder 
Jaegers vraagt of ze de brochure mag ontvangen en komt er daarna op terug. 
 
De heer Gubbels vraagt naar aanleiding van pagina 33 (participatiewet) of de gemeente 
voldoet aan het de wettelijk eis om mensen uit de participatiewet in dienst te nemen. 
Wethouder Kompier geeft aan dat de gemeente Vaals mensen inzet of het percentage 
gehaald wordt gaat hij checken. 
 
De heer van Vliet heef de volgende vragen: 
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- Pagina 21: bij de inburgering van de Oekraïense ontheemden vraagt hij zich af of de 
genoemde bedragen van € 100,--, € 83,-- en € 38,-- per persoon zijn. Zie 
beantwoording vraag van de heer Hamaekers. 

- Pagina 29: klopt het dat het voormalig klooster (Esso-terrein) verkocht is. Wethouder 
Verbeek geeft aan dat dit te stellig is, er is een voorlopig koopcontract maar nog niet 
geleverd. 

 
De heer Braun heeft de volgende vragen: 

- De fractie het Alternatief vraagt zich af of het wenselijk is om de rol van de ouders te 
betrekken bij het gratis fruit. Wethouder Jaegers geeft aan dat wanneer de raad 
akkoord gaat met de begroting ze de suggestie voor ouderbetrokkenheid meeneemt.  

- De concrete aanpak van burgerparticipatie wordt gemist, zijn er niet meer handjes 
nodig. De burgemeester geeft aan dat er concrete voorbeelden zijn van participatie, 
omgevingsvisie/verkeersoverlast buitengebied/evenementen en 
vergunningenbeleid/ambtelijke medewerkers ideeën ophalen bij 
inwoners/grenzenloos Bocagelandschap/participatietraject café zaal Oud Lemiers. 
Het onderliggende beleid komt eraan. Verder geeft hij aan dat je gerichte keuzes 
moet maken bij burgerparticipatie, wat je doet moet je goed doen. 

- Is het wenselijk een apart moment in te voeren waarin wethouders bevraagd kunnen 
worden door raadsleden. De burgemeester geeft aan dat dit bestaat in de vorm van 
het vragenuurtje. De burgemeester geeft verder aan dat wanneer het college 
participatie goed doet de raad over voldoende informatie zou moeten beschikken. 
Verder zal er ook aan raadsparticipatie gedaan worden om de raad beter te 
informeren. 

 
Na een schorsing beantwoordt het college de diverse vragen. De antwoorden zijn verwerkt bij 
de vragen. 
 
Deel 3:  Financiële begroting (integrale begroting en de 4 programma’s) pagina 39 tot en 
met 58; 
 
De heer Hamaekers heeft de volgende vraag: 

- Pagina 42: Hoe verhoudt zich het voordeel van € 100.000 voor de WMO begeleiding 
met het aangenomen amendement ‘zoek de noden op’. Is dit voordeel niet op een 
andere manier inzetbaar. Wethouder Jaegers geeft aan dat de programma 
begroting 2024 volgens het college in lijn is met het amendement. Mevrouw 
Quaedackers vraagt of de € 100.000 die over is, ingezet wordt voor het uitvoeren 
van het amendement zoek de noden op. Wethouder Jaegers geeft aan dat dit de  
€ 100.000 van 2023 betreft. De heer Hamaekers geeft aan dat het amendement er 
voor gezorgd heeft dat de € 100.000 die naar verwachting niet nodig zouden zijn 
toch ingezet zou worden om intensief op zoek te gaan naar kwetsbare inwoners die 
hulp nodig hebben. In de voorliggende programmabegroting 2024 staat € 97.000 
opgevoerd als een plus hetgeen volgens hem betekent dat WMO minder duur is. De 
fractie Nuj Lies begrijpt het dan zo dat deze middelen wegvloeien en niet ingezet 
worden, graag een nadere toelichting van de wethouder. Wethouder Jaegers geeft 
aan dat op het moment dat de middelen in de post WMO zitten deze niet voor 
andere doeleinden ingezet kunnen worden. Voor 2024 wordt deze met € 100.000 
afgeroomd. Verder is het aan de raad indien men hier iets mee wil. 

              De heer Jussen heeft de volgende vragen: 
- Pagina 47: Het realiseren van het masterplan openbare ruimte geeft zicht op de 

hieraan gekoppelde voorziening die gevoed wordt uit een éénmalige onttrekking uit 
de algemene reserve. Volgens hem betekent dit dat incidentele baten ingezet worden 
voor de dekking van structurele lasten. Wethouder Verbeek geeft aan dat conform 
de verplichting vanuit het Rijk op dit moment met een reserve gewerkt kan worden.  

- Pagina 44: Wordt bij de transitie toerisme de uitbreiding Cottessen en Landal 
bedoeld. Wethouder Kompier geeft aan dat Cottessen en Landal hier niet inzitten. 

- Pagina 47: bij het masterplan staan diverse pm posten. Graag nadere toelichting. 
- Verder vraagt hij om afkortingen die gebruikt worden te specificeren. 
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Mevrouw Pakbiers heeft de volgende vragen: 
- Pagina 43: Zijn voor het project ‘knopen lopen’ vanaf 2025 geen onderhoudskosten 

meer nodig. Wethouder Kompier geeft aan dat na het ophangen van de bordjes 
geen onderhoudskosten meer nodig zijn. 

- Pagina 44: kent de gemeente Vaals speelruimte beleid. Wethouder Jaegers geeft 
aan dat de gemeente Vaals dit niet heeft. 

- Pagina 44: Naar aanleiding van de vergelijking van de perspectiefnota en het 
dekkingsplan in de begroting roepen de volgende onderdelen vragen op: 

• Volgens de perspectiefnota zou voor de beloopbaarheid van het von 
Clermontplein een bestuursopdracht volgen waarna mogelijk een jaarlijks 
budget nodig is. Is het onderzoek al afgerond en waarom verschilt het 
bedrag. Wethouder Kompier geeft aan dat het college de bestuursopdracht 
opgevat heeft als het opvragen van een offerte en dit bedrag is opgenomen 
in de begroting. Mevrouw Pakbiers vraagt over er nog een apart 
raadsvoorstel volgt of dat het college nu kan gaan uitvoeren wanneer de 
begroting wordt aangenomen. Wethouder Verbeek geeft aan dat de huidige 
stenen blijven liggen en ingevoegd worden conform de drie proefvlakken van 
10 jaar geleden.  

• Graag een toelichting op de kosten van € 6.500 inzake brede 
maatschappelijke participatie. De burgemeester geeft aan dat hij bij de 
beantwoording van de vragen van de heer Braun toegelicht heeft hoe met 
dit onderwerp aan de slag wordt gegaan. Het bedrag van € 6.500 is voor 
bijkomende kosten, denk aan zaalhuur, consumpties etc.   

 
De heer van Vliet heeft de volgende vragen: 

- Pagina 44: Hij verzoekt de griffier bij omringende gemeenten, die gebruik maken van 
een cameravolgsysteem, te informeren naar het aantal toeschouwers dat gemiddeld 
gebruik van deze dienst maakt. De burgemeester geeft aan dat de griffier gaat 
proberen deze aantallen te krijgen. 

- Pagina 53: In 2025 en 2026 worden 5 voertuigen van de buitendienst ter vervanging 
opgevoerd. Ook in het investeringsprogramma zijn in 2027 2 vervangende 
voertuigen opgevoerd. Betekent dit dat het hele wagenpark in 3 jaar vernieuwd 
wordt. Wethouder Verbeek geeft aan dat het hier om een aantal te vervangen 
voertuigen gaat. 

- Pagina 53: worden de lichtarmaturen in 2023 vervangen? Wethouder Verbeek komt 
hier schriftelijk op terug. 

- Pagina 55: Wat wordt bedoeld met de opgevoerde baten van € 484.000 (realisatie 
2022) bij het programma bestuur en dienstverlening. De burgemeester geeft aan dat 
dit de verkoop van de brandweerkazerne betreft. 

- Pagina 57: het meubilair in de conferentieruimte is een behoorlijke tijd geleden 
vervangen maar op de betreffende post zijn nog geen kosten geboekt. Wethouder 
Kompier geeft aan dat dit inderdaad niet correct is. Inmiddels is € 48.000 besteed 
en dit zal worden aangepast. 

- Pagina 48: Onder welk post (programma Mens en Voorzieningen) is het betalen van 
contributies aan verenigingen opgenomen. Hij constateert dat bij cultureel 
verenigingsleven in 2022 een realisatie is opgenomen van € 463.000, in 2023  
€ 737.000 en in de opvolgende jaren blijft dit bedrag opgenomen tussen € 600.000 
€ 700.000. Hij vraagt zich af of dit doorgeteld is.  Wethouder Jaegers komt hier 
schriftelijk op terug. 

- In 2023 is in de parkeergarage 2 uur gratis parkeren ingevoerd. De opbrengsten 
waren in 2022 € 743.000, 2023 € 540.000 en in 2024 € 803.000. Is inzicht hoeveel 
in de eerste negen maanden gratis geparkeerd is. Welke impact heeft dit op het 
aantal ten opzichte van 2022 en hoe wordt de 10% verhoging verklaard voor 2024. 
Wethouder Verbeek komt hier schriftelijk op terug. 

 
De heer van den Brink vraagt naar een verduidelijking van de extra kosten voor Veiligheid en 
de Veiligheidsregio op pagina 43. De burgemeester geeft aan dat de extra middelen  voor de 
regionale coördinator en de regisseur ondermijningstafel een gemeentelijke taak betreft en 
dus niet ondergebracht kunnen worden bij de Veiligheidsregio. 
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Deel 4: De verplichte paragrafen pagina 59 tot en met 112; 
De heer van Vliet heeft een vraag over het staatje van de OZB op pagina 82. Het bedrag 
daalt met 10% in 2024. Hoe verhoudt zich tot de stijgende opbrengst OZB. Wethouder 
Kompier geeft aan het hierbij gaat om communicerende vaten, de WOZ-waarde is gestegen 
waardoor het bedrag afneemt. De heer van Vliet heeft graag de berekeningen die ten 
grondslag ligt aan 2022, 2023 en 2024. Wethouder Kompier levert dit aan. 
 
De heer Jussen geeft aan dat uit pagina 82 blijkt dat de gemeentelijke belastingdruk voor 
gebruikers hoog is. Daar zou eens naar gekeken moeten worden. Wethouder Kompier geeft 
aan dat dit staatje aan het veranderen is. De heer Jussen vindt dat vergelijking op basis van 
dezelfde uitgangspunten moet worden gedaan.  
 
Deel 5: De bijlagen pagina 113 tot en met 127. 
De heer Gubbels merkt op dat bij de genoemde percentages op pagina 121 bij sport en 
cultuur geen rekening gehouden wordt met inwoners die in Duitsland sporten. Derhalve 
kloppen volgens hem de percentages niet. 
 
Advies commissie: bespreekstuk 
 

b. Raadsagendapunt 6: Lijst ingekomen stukken, voorbereid door de raadscommissies 
De heer Hamaeker heeft een vraag over brief 15. Bij het groen over de Koel in Vijlen heeft het 
college geantwoord dat een eventuele omvorming in de toekomst nader onderbouwd wordt. 
Wat wordt hiermee bedoeld? Wethouder Verbeek geeft aan dat wanneer het de bedoeling is 
om iets anders te gaan doen er een nieuw plan komt. 

Mevrouw Quaedackers vraagt aandacht voor brief 33. De fractie Nuj Lies heeft een motie 
ingediend over de zorgen van de alarmerende situatie van het huidige jeugdzorgstel, en hoopt 
dat deze gesteund wordt.  Verder wordt in een brief van de gemeente Maastricht (dd. 10 
oktober 2023) aangegeven dat de voorbereidingen van het toegezegde artikel 213a onderzoek 
betreffende de aanbesteding van jeugdzorg is gestart. Fractie Nuj lies zou dit graag 
ontvangen. Wethouder Jaegers zoekt dit uit en zal dit (indien toegestaan) delen.  

 
Lijst wordt conform advies vastgesteld. 
 

c. Raadsagendapunt 8: Tweede begrotingswijziging WOZL 
Mevrouw Pakbiers geeft aan dat dit een akkoordstuk is voor de PvdA fractie. Het uiteindelijke 
resultaat wordt zichtbaar in de jaarrekening. 
 
Advies commissie: akkoordstuk 

 
6. Gemeenschappelijke regelingen 

Geen opmerkingen 
 

7. Rondvraag/actuele kwesties/mededelingen door de portefeuillehouder 
Mevrouw Pakbiers heeft de volgende vragen: 

- Zijn er al plannen voor de extra capaciteit bij het klimaat en energiebeleid (CDOKE). 
En zo ja kunnen we subsidie hiervoor aanvragen bij het Rijk. Wethouder Verbeek geeft 
aan dat hier reeds gebruik van wordt gemaakt. 

- Klopt het dat de Aldi en Naanhof gaan stoppen ook in relatie tot mogelijke 
ontwikkelingen aan de grens.  Wethouder Verbeek gaat dit navragen. 

- Er wordt geïnvesteerd in laadinfrastructuur. Kunnen inwoners met een elektrische 
auto gefaciliteerd worden wanneer ze niet op eigen terrein kunnen parkeren om op te 
laden.  Wethouder Verbeek geeft aan dat je niet met een kabel over de stoep mag 
gaan maar een laadpaal bij de gemeente moet aanvragen. Mevrouw Savelberg geeft 
aan dat ze een bedrag van € 80,-- heeft moeten betalen om de kabel over het trottoir 
te leggen. Wethouder Verbeek zoekt dit uit.  
De heer Jussen geeft aan dat je ook een mantelbuis zou kunnen aanleggen door de 
stoep.  

 
De heer Jussen heeft de volgende vragen: 
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- Komen in de decembervergadering de APV/erfgoed- en kapverordening aan de orde. 
Deze moeten namelijk voor 1 januari 2024 in verband met de omgevingswet aangepast 
worden. Wethouder Verbeek geeft aan dat deze in december voorgelegd worden. 

- In het von Clermontpark is in de raad gesproken over 12 aaneengesloten woningen 
terwijl in de plannen over 16 aaneengesloten kavels gesproken wordt. Wethouder 
Verbeek geeft aan dat het om het totaal gaat.  

- Gaat het bij de voorlopige koopakte van Maastrichterlaan 83 (voormalig klooster) om 
dezelfde persoon die al 2 jaar hierover in gesprek is met de gemeente. Wethouder 
Verbeek geeft aan dat het om dezelfde persoon gaat. 

 
De heer van Delden geeft aan dat afgelopen zaterdag een caravanbrand heeft plaats 
gevonden op de Groenzandweg. In september is gesproken over een aanpassing van de APV 
voor caravans/campers. Is er al zicht op wanneer dit gaat gebeuren? De burgemeester geeft 
aan dat er nog een onderzoek loopt over de mogelijkheden die er zijn op privé terrein. Het zal 
geen half jaar gaan duren. 
 

8. Sluiting door de voorzitter 


